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בדרכו של אברהם אבינו הרבנית נעמי שחור על הקשר בין פרשתנו לבחירות בארה"ב
יש זקנים בני 20 ויש צעירים בני 30 ד"ר חוה אנקור על פער גילאים בין בני זוג
תנו לנו סיכוי לצאת מהבית 'גלויה' פונה בקריאה נרגשת לבייביסיטריות העסוקות

חיים פוגל, רכז יישובים ב"אמנה", על פעילויות התנועה וחשיבותן 
מלווה יישובים בתנועה
גם גיטרה היא נשק
משה קלוגהפט על העברת מסרים ועמדות דרך השדה המוסיקלי

בתמונה: סיום מחזור א' פרוייקט 'מאמינים במשטרה' מקד"צ אלישע



     אבי קנטרוביץ מנכ"ל תנועה כהלכה

ניתן לכנות את השבוע שחלף בשם 'שבוע האחדות הלאומי'. המירוץ 
ליום הבוחר התחיל, כל המפלגות התחילו להפשיל שרוולים ולחמם 
מנועים.  כמו תמיד, בתחילת המירוץ, הכל נראה יפה וורוד, כולם 

רוצים בטובתה של המדינה ובטובתם של הבוחרים.
השבוע, כאמור, התחיל באחדות, שהפגינה מפלגת ש"ס. דרעי, ישי, 
יוסף,  ואטיאס סיכמו לשתף פעולה, במצוות רבם, הרב עובדיה 
והתייצבו, כנגד כל הסיכויים, באולפן אחד לתמונה משותפת. אשרי 
המאמין. קדמו לתמונה אי הסכמות, ברוגז, כעס ועוד מגוון רגשות 
טעונים.  אחרי אינספור ספקולציות ופרשנויות, נעמדו גיבורי המחזה, 
חייכו למצלמות ולחצו ידיים. חדי העין הצליחו לראות, כי מתחת 
לחיוך מסתתר קושי גדול. יממה וקצת לאחר מכן, התייצבו חברי 
מפלגת 'הבית היהודי' )ביחד...( לצד חברי מפלגת 'האיחוד הלאומי', 
והגיעו להסכמה על הליכה משותפת ברשימה אחת. גם כאן, הכל 
נראה נהדר, כולם מחייכים למצלמה ורוצים בטובת כולם. אידיליה.

במקביל, רבים מודיעים על הצטרפותם למערכת הפוליטית, לאחר 
לבטים ארוכים ומייסרים. מחייכים ומצטלמים, לצד היו"ר המכהנ/ת, 

ומרעיפים מחמאות זה על זה וזה על זו. קסם.
אנחנו נמצאים בשעתה היפה של הפוליטיקה. רגע נדיר, משכר ומשקר.

שהתנפצו  והבטחות,  חיוכים  איחודים,  בעבר  חווינו  כבר  כולנו 
לרסיסים לאחר הבחירות. אך בכל זאת, כל פעם מחדש, אנחנו נותנים 
אמון ואומרים לעצמנו, שהפעם, בניגוד לפעמים אחרות, הפעם זה 
שונה, יש אוירה אחרת, הם כבר הבינו והפנימו את טעויות העבר. 

ו...שוב נופלים בפח.
אם החיבור הוא לא טבעי ולא אמיתי, יהיה קשה לתחזק אותו. זה 
הכל שאלה של אגו. עם קצת צניעות וענווה, האחדות תוביל, בע"ה, 

להישגים. ואתם הנבחרים... עוד תפתיעו אותנו.

                    הכן עצמך וילדך לחורף )כתבה שניה(

 gdaat@pisrael.com | 02-5350915 לפרסום, למודעות ולהנצחות: ורד כהן-חדד | קרן אביה
לע"נ אביה יהושע גולדברג ז"ל הוצאה לאור: 

הפקה ופרסומות:  | עורך: נבו כץ | ע. לשונית: אסנת הכהן | עיצוב: תמי כהן | מחיר הגיליון: 4 ש"ח כולל מע"מ
תוכן המודעות על אחריות המפרסמים בלבד  אין במאמרים משום המלצות מקצועיות או טיפוליות  נא לא לקרוא בשעת התפילה 
נא לשמור על קדושת הגיליון  כל הכנסות הגיליון קודש למלחמה בתאונות הדרכים © כל הזכויות שמורות לפרסומי ישראל ושות'

ירושלים:
תל	אביב:	
				חיפה:	

ירושלים:
תל	אביב:	
				חיפה:	

מוצאי	שבתהדלקת	נרות

																							5:31
5:33
5:31

4:29
4:38
4:20

לאחר מכן, בשעה 17:00 נתכנס בבית החושן, בהר הזיתים לתפילת ערבית, לסיום מסכת, 
ולהרצאה של אלידע בר שאול “שתלתם ניגונים...” - הנחלת אהבת הארץ מדור לדור.

לפרטים נוספים ניתן להתקשר לחביב: 050-7975040

אזכרה

אביה יהושע ז”ל
בן ישראל ורונית גולדברג

 16:00 ביום ראשון, י“ב מר חשוון, בשעה 
נעלה לקברו בהר הזיתים - בחלקת הנביאים.

במלאת חמש שנים להסתלקותו של בננו,
יקירנו האהוב, בחור ישיבת אלון מורה

תפילת מנחה

לאחר שאחרוני עולי הרגלים הגיעו לביתם, התחלנו בשעה טובה לומר "ותן טל ומטר לברכה" 
)מיום שני בתפילת ערבית(. עלינו להיערך כראוי לחורף, הן כנהגים והן כמשתמשי דרך אחרים.

גשמים, רוחות חזקות וקור מחייבים אותנו להתייחסות מיוחדת כהולכי רגל.
הדריכו את ילדיכם להתנהגות נכונה עפ"י הכללים הבאים:

< בחורף יש ללבוש בגדים בהירים ולענוד מחזירי-אור על הידיים. עדיף להשתמש במטרייה 
שקופה.

< התרחקו משפת המדרכה וממקומות, בהם יש שלוליות מים או מכשולים אחרים.
< אסור לחצות בריצה כשהדרך רטובה. סכנת החלקה קיימת גם בכביש וגם במדרכה.

< יש לוודא שהנהג רואה אותנו, עלינו לזכור כי הגשם והבוץ, המכסים חלק משמשת המכונית, 
חוסמים חלק משדה הראייה של הנהג.

< אין לחצות את הכביש בדילוג מעל שלולית מים. הדבר מסיח את תשומת לבנו מהתנועה בדרך.
< לפני חציית כביש, המתינו שני צעדים לפחות משפת המדרכה, גם כדי שהמכוניות לא 

יתיזו עליכם מי גשם ובוץ, וגם כדי שהנהגים לא יופתעו מכם.
< לפני חציית כביש, סדרו את לבושכם וחפציכם, באופן שלא יפריעו לכם לראות את הדרך 

ולשמוע את התנועה.
< גם כשיורד גשם, המתינו לאור ירוק ברמזור להולכי רגל ובדקו שהמכוניות נעצרו. מוטב 

להירטב מאשר להיפגע חלילה על ידי רכב.
< אם הרמזור אינו פועל בגלל הגשם, ותנועת כלי הרכב אינה מבוקרת ואינה סדירה, אל 

תסמכו על הנהגים, חפשו מקום אחר בטוח יותר לחציית הכביש.
< לפני חציית כביש רטוב, המתינו עד שכלי הרכב הרחוקים יעברו )מרחק הבלימה בכביש 

רטוב גדול יותר מאשר בכביש יבש(.
< בדקו שוב, האם מיקום תחנת ההסעה לילדכם מתאים לימי החורף הגשומים.

החל מיום ט"ז בחשון )1 בנובמבר( ועד ליום כ' בניסן )31 במרץ( 
חובה להדליק אורות מעבר )נמוכים( בכביש בינעירוני גם בשעות היום.

סדנאות סימולציה לנהיגה חכמה של תנועה כהלכה  
מסובסדות ע"י קרן אביה: 09-7745758, 054-4836343



בס"ד

משהו חדש מתחיל 
בחיבור לעם ישראל
נפתלי בנט: "יוני שטבון הוא כל מה שיפה
בציונות הדתית: בוגר ישיבה גבוהה
ובן להורים עולים ממרוקו וצרפת,
קצין שקיבל צל"ש רמטכ"ל ממלחמת
לבנון השנייה ומייסד תנועת 'רעננים'
שניהלה מאבקים חשובים עבור
הציונות הדתית.

שטבון הוא סמל למנהיגות צעירה
ציונית דתית, בעלת יכולת וכישורים
להוביל התחדשות בשדה הפוליטי
ולהחזיר את הציבור הספרדי חזרה הביתה. 

אני קורא לבחור בו כנציג הצעיר
בבחירות לרשימת הבית היהודי"

מטכ"ל  בסיירת  לוחם  "יבנה",  תיכונית  ישיבה  בוגר  נשוי + 4,  בנט,  נפתלי 
ומ"פ ביחידת מגלן, כיהן כראש לשכתו של בנימין נתניהו, מנכ"ל מועצת יש"ע 

וממייסדי תנועת ”ישראל שלי",  יזם היי-טק, מייסד ומנכ“ל "סאיוטה" הישראלית

משהו
בנטנפתליחדש מתחיל www.israelim.org.il :לבירור פרטי הצבעה

בבחירות הקרובות
יתחילו לספור אותנו,

כי משהו חדש מתחיל 
בבית היהודי.

בכ"א חשוון, 6.11
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 הרב דב ליאור - רב העיר קריית ארבע-חברון וראש הישיבה

בספר 'בראשית' מוקדשות עשר פרשיות למעשיהם של אבותינו הקדושים. שתי 
הפרשיות הראשונות, 'בראשית' ו'נח', עוסקות בבניינו של עולם, ואילו בפרשת 'לך לך' 
מתחילה ההכנה לבניין האומה הישראלית ע"י אברהם אבינו. הרמב"ן כותב, שהיחס 
והנבואות  ולמעשיהם הוא בבחינת סימנא מילתא. מעשיהם של האבות  לאבות 
שנאמרו להם הינם דברים, שיפים לשעתם ולדורות, והם הטביעו את חותמם על 
מהלך ההיסטוריה של עם ישראל. כל פועלם של אברהם, יצחק ויעקב , הוא הכנת 

התשתית הרוחנית לקיומו של עם ישראל.
כשהתורה מספרת על נח, היא כותבת "איש צדיק היה", וזאת הייתה הסיבה שהוא 
ניצל ממי המבול. לאברהם אבינו הקב"ה אומר "לך לך מארצך", אך התורה לא מתארת 
מי הוא היה. מדוע התורה לא מדגישה את מידותיו ומעלותיו, הרי אין ספק, שכבר 
מתחילה היה אברהם אבינו איש צדיק, כמובא במדרש, שהוא מסר את נפשו על 
ייחוד ה' בכבשן האש. מסביר המהר"ל, שהעובדה שהתורה נמנעת מלפרסם את 
צדקותו של אברהם אבינו, באה להדגיש שהבחירה באברהם אבינו הייתה מצד 

הסגולה הפנימית ולא מצד מעשיו הטובים. 
חז"ל אומרים, שהציווי "לך לך" היה אחד מעשרה ניסיונות, שנתנסה בהם אברהם 
זה, הרי באותו חזיון  אבינו. שואל ה'חתם סופר', מה בדיוק הניסיון הגדול בציווי 
הובטח לו, שיבוא לארץ כנען, שיזכה לבנים ולעושר, ולפרסום טבעו בעולם כאדם 
מאמין, בדורות שהיו שקועים באליליות? לכאורה, זה לא ניסיון אלא פיתיון. זוג זקנים 
מעיראק, שלא זכו לפרי בטן במשך הרבה שנים, מקבלים הבטחה אלוקית, שאם 

יבואו לארץ כנען, יתברכו בבנים, יזכו לעושר, ויתפרסמו בכל העולם!
מסביר ה'חתם סופר', שבזמן שאברהם אבינו נצטווה ללכת לארץ כנען, היא לא 
הייתה ריקה. הציווי לאברהם אבינו התרחש כמה עשרות שנים לאחר דור הפלגה, 
כשעל המין האנושי נגזר שיתפזר על פני כל הארץ, אך עדיין היו הארצות שלא 
לא  בכלל  ששם  ואמריקה,  אוסטרליה  ובודאי  ואפריקה,  אירופה  כמו  נתיישבו, 
בני אנוש. אם הקב"ה היה מצווה על אברהם אבינו ללכת לאזור לא מיושב,  היו 
הייתה הגיונית ההבטחה על הבנים וירושת הארץ, וזה אכן לא ניסיון. אך אברהם 
שהיה  חז"ל,  ואומרים  בארץ",  אז  "והכנעני  עליה  שנאמר  לארץ,  ללכת  נצטווה 
הולך וכובש את הארץ מזרעו של שם, שהרי כשנח חילק את היבשות, נתן לבני 
לא  הם  כנראה,  אפריקה.  את  חם  ולבני  אסיה,  את  שם  לבני  אירופה,  את  יפת 
 הסתפקו בזה, ורצו לחלוש גם על המזרח התיכון, שמהווה צומת בין שלש יבשות.

אברהם אבינו  היה יכול לשאול את עצמו, כיצד ייתכן, שבניי יירשו את הארץ הזאת, 
שהרי לא רק שאין לי בנים, אלא אפילו אם יהיו לי בנים, הרי נטושה מערכה בין שני 

שבטים על האזור הזה, הייתכן שזרעי יירש אותה?

כאן אנו רואים את גדולת אמונתו התמימה של אברהם אבינו, שאם הקב"ה מצווה 
אותו ומבטיח לו, למרות שבעיני בשר ודם הדבר לא נראה הגיוני כלל, הוא מאמין 

שההבטחה תתקיים.

מזה אנו לומדים על המציאות, שאנו חיים בה היום. למרות שבדרך הטבע, לא נראה 
)הניסוח אינו מדויק,  פיתרון מציאותי לבעיה המכונה "הסכסוך הישראלי-ערבי" 
כיוון שלנו אין סכסוך איתם, להם יש סכסוך איתנו(, ונראה כי אין שום מוצא, אנו 
מאמינים בהשגחת הקב"ה על עמו, ומאמינים שה' מחזיר את עם ישראל לארצו, 
ואיננו מתייאשים כלל. ברור לנו, שעל מנת להחליש את הרשעים מסביב, הקב"ה 
מסכסך אותם זה בזה, אם זה במצרים או בסוריה, ואנו רק מרוויחים מכך. כל זמן 
שהם מתעסקים עם עצמם, יש להם פחות זמן להתנכל לעם ישראל. אנו מאמינים, 
שמתקיימת ההבטחה האלוקית על הגאולה השלישית, שעם ישראל חוזר לארצו, 
ולא ייטוש ה' עמו ונחלתו לא יעזוב. עלינו לעמוד בתוקף על זכותנו המלאה בארצנו, 
לשאוף להחלת ריבונות על כל מרחביה, ולבנות בתים ויישובים רבים. רק על ידי זה 

נתקן את חטא המרגלים ונזכה לשלום אמת וביטחון אמיתי 

שלווה בלב השומרון

isaacnadlan@gmail.com
טל’: 03-9303494, 050-5326929 איזק נדל”ן, שיווק, נכסים. רח’ חובבי ציון 36, פ”ת

בואו לגור בשומרון וליהנות מאיכות חיים, שלווה ובנייה איכותית

היישוב:
תורני לאומי 

הקהילה:
240 משפחות

הבית: קוטג’ טורירבבה
4 חדרים,

96 מ”ר בנוי 
המחיר:

₪800,000

אבני 
חפץ

היישוב: תורני לאומי 
הקהילה:

300 משפחות

הבית: דו משפחתי,
על שטח של כ-300 מ”ר4 חדרים, 103 מ”ר 

המחיר: ₪825,000

היישוב:
דתי לאומי 
הקהילה:

150 משפחות

עינב
הבית: חד משפחתי

4 חדרים, 105 מ”ר בנוי 
המחיר: ₪774,000

בית 
אחרון

w w w. a m a n a . c o . i l
מרכז  1-800-260-240  

מידע
אמנה

בתי
אמנה

צמוד למדד תשומות הבניה 09/12

הבית: 4 חדרים, 112 מ”ר + 
מעטפת 80 מ”ר

+ מרפסת שמש גדולה 

המחיר: 
 ₪1,200,000

מחיר מבצע!!!
₪1,154,000

פדואל
היישוב:

תורני לאומי 
הקהילה:

220 משפחות

הזדמנות
של פעם ב-20 שנה

לפרטים: איציק-054-2331188

רק 65.000 ₪ ויש לך דירה ביד 
בחריש-העיר הבאה של מדינת ישראל

בס”ד
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קוראים את השטחלאמץ המלצות דו"ח לוי
בצלאל סמוטריץ' - מנהל הפעילות בתנועת רגבים

שמועות מספרות, כי היועץ המשפטי לממשלה מונע 
מראש הממשלה לאמץ כעת את המלצות דו"ח לוי, 
בטענה כי ממשלה בתקופת טרום בחירות מחויבת 
את  שיחייבו  החלטות,  לקבל  ולא  באיפוק  לנהוג 
הממשלה שתבוא אחריה. כשלעצמי, אני מתקשה 
מאוד להאמין לכך. מדובר בטיעון, שהוא כה מופרך 
עד  הנוכחית,  ולהחלטה  הנוכחית  לממשלה  ביחס 

שקשה להאמין שמשפטן רציני יעמוד מאחוריו.

ראשית, הסייגים, שנקבעו בפסיקה ביחס לסמכויותיה 
לממשלה,  ביחס  רק  נקבעו  יוצאת',  'ממשלה  של 
שכבר אינה פועלת מכח אמון הכנסת. כך, למשל, 
ממשלה שהכנסת הביעה בה אי-אמון, או שראש 
רוב  העדר  בשל  בצו  פיזורה,  על  הורה  הממשלה 
זו, הנעדרת את  כגון  לפעולותיה. ממשלה  בכנסת 
מלקבל  מנועה  אכן  סמכותה,  של  היסודי  הרכיב 

החלטות גורליות.

לממשלה  ביחס  הדברים  פני  הם  בתכלית  שונים 
הנוכחית, אשר פועלת אף כעת מכוח אמון הכנסת, 

ובכנסת קיים רוב התומך בה ובהחלטותיה. 

אין מדובר בקביעת עובדות בלתי הפיכות.  שנית, 
כידוע, את החלטות הממשלה ניתן לחלק לשני סוגים 
עיקריים: החלטות ביצועיות והחלטות דקלרטיביות. 

בעוד שבהחלטות ביצועיות, הכוללות התחייבויות 
תקציביות או בינלאומיות, יש משום קביעת עובדות 
בלתי הפיכות, שיחייבו את הממשלה הבאה, הרי 
שהחלטות דקלרטיביות, שעניינן קביעת מדיניות 
תיאורטי,  באופן  הפיכות.  בלתי  אינן  עקרונית, 
הממשלה הבאה תוכל, אם תחפוץ בכך, לבטלן כבר 

בישיבתה הראשונה.

החלטה בדבר אימוץ המלצות דו"ח לוי הינה החלטה 
דקלרטיבית הפיכה, ואין שום מניעה לקבלה כעת.

בחירות,  טרום  בתקופת  המתקיים  החשש,  גם 
מהחלטה פופוליסטית שתתקבל על יסוד שיקולים 
מפלגתיים צרים, ולא על יסוד אינטרסים ציבוריים, 
ב'מחטף'  אין מדובר  זו.  ביחס להחלטה  קיים  אינו 
ארוך,  הליך  של  בהשלמתו  אלא  בחירות,  טרום 
שהתבצע באופן יסודי ושקול במשך חודשים רבים, 
ואשר הונחה מראשיתו ועד סופו על-ידי שיקולים 
ענייניים בלבד. מדובר בצוות מקצועי בכיר, אשר מונה 
כדת וכדין על ידי רה"מ ושר המשפטים, וישב על 
המדוכה בעמל רב. הדו"ח הונח על שולחנם של רה"מ 
והשרים כבר לפני חודשים רבים, והתקיימו אודותיו 
דיונים פוליטיים, משפטיים, ציבוריים ותקשורתיים 
מעמיקים. החלטת הממשלה הינה אך בגדר 'מכה 

מניעה  כל  ואין  ואחראי,  סדור  לתהליך  בפטיש' 
מלקבלה בעת הזו. 

לא ניתן לקבל טענה, לפיה עצם העובדה שהבחירות 
הוקדמו מחייבת הקפאת תהליך, שמצוי בעיצומו, 
מתנהל באופן סדור וענייני במשך תקופה ארוכה, 
זו,  עמדה  שלו.  האחרונה  הישורת  אל  כעת  ומגיע 
ככל שיש מי שטוען לה, הינה בלתי סבירה, ואינה 
תואמת לא את הוראות חוק היסוד ולא את הפסיקה 

המנחה בעניין.

לבסוף, הנוהג המתחייב מכללי המנהל התקין, הוא כי 
ממשלה שממנה צוות, כדי שימליץ לה על מדיניות 
בנושא כל שהוא, אמורה גם לדון בממצאיו ולאמץ 
גורפת  התעלמות  לנכון.  שתמצא  מהם  אלו  את 
מההמלצות משקפת מדיניות בלתי תקינה, השמה 
ללעג את עצם קיומו של הצוות, ומורידה לטמיון 
את המשאבים והמאמץ הרב שהושקעו בו. דווקא 
הימנעות מאימוץ המלצות הצוות מעוררת קשיים 

משפטיים, ולא ההיפך מכך.

את  יקיימו  והשרים  הממשלה  ראש  כי  לקוות  יש 
הבטחותיהם הרבות, יעלו את הדו"ח לדיון בממשלה 
המלצותיו  את  ויאמצו  הקרוב,  ראשון  ביום  כבר 

במלואן 

אחד המכשולים הגדולים ביותר, המפריעים לאדם בדרכו 
להצלחה, הוא דימוי עצמי נמוך. 

אדם הסובל מהערכה עצמית נמוכה, אינו מאמין שהוא 
מסוגל להצליח. חוסר אמונה ביכולת להצליח גורם לאדם 
לא להתאמץ. בלי מאמץ האדם באמת לא מצליח, ומהר 

מאוד זה הופך לנבואה שמגשימה את עצמה.

המפתח להבנת התהליך הפסיכולוגי הזה מצוי בפסוק 
קצר בפרשת המרגלים. כאשר המרגלים שבו מלתור 
את הארץ, הם נשאלו על הארץ ועל אנשיה, תשובתם 
מסובכת.  נפשית  מציאות  בתוכה  מגלמת  הקשה 
עֵינֵיהֶם" )במדבר י"ג,  חֲגָבִים, וְכֵן הָיִינוּ בְּ הִי בְעֵינֵינוּ כַּ "וַנְּ
ל"ג(. ראשית, תשובתם מוכיחה, כי תפיסת המרגלים 
וכמסכנים,  את עצמם ואת עם ישראל היא כחלשים 
עד שדימו את עצמם לחגבים חסרי כוח, וממילא סופם 
המתבקש של אנשים כאלה לא אחר להגיע, "וכן היינו 

בעיניהם" של כל הרואה אותם - חגבים מסכנים.

המציאות מוכיחה כי באופן בו האדם רואה את עצמו 
ומאמין בעצמו, כל רואיו יראוהו ויעריכוהו. 

לצערי הרב, במשך עשרות שנים, גידלו כאן בארץ דורות 
של צעירים מבני עדות המזרח וצפון אפריקה, בתודעה 
של חגבים, בעלי דימוי עצמי נמוך. החינוך האחיד על 
פי האתוס הציוני של 'כור ההיתוך' הביא צעירים אלו 
למסקנה, כי מורשתם היא מורשת של חגבים, ולפיכך 
הם ביקשו לאמץ אל ליבם מסורות אחרות, עד שהללו 

נעשו 'חלק מרכזי באישיות שלהם'. 

האמת צריכה להיאמר בקול רם וצלול: מורשת יהדות 
ספרד המפוארת היא דבר שאסור להתבייש בו, להיפך, 
צריך להעלות מסורת זו על נס. המרכיבים שבונים את 
הזהות הספרדית, כגון: יכולת הכלה של כל אדם בחברה, 
התנגדות לקיצוניות ואהבת דרך האמצע, מתינות הלכתית, 
לכידות קהילתית, שילוב תורה ופרנסה, צדק חברתי, בתים 
פתוחים לרווחה לכל אח ואחות, נתינת מענה למשברים 
הלכתיים וחברתיים, מרכיבים אלה רלוונטיים ונצרכים 
ישראליים. כלל  לאומיים,  משברים  לפתור  מנת  על 

זו מנקודת מבט של  אם נמשיך להסתכל על מסורת 
יבקשו  הללו  כך.  אלינו  יתייחסו  האחרים  גם  חגב, 
לעשות לעצמם חיים קלים, ולהציב ברשימה שלהם 
קשר  כל  לו  שאין  ספרד,  מיוצאי  מועמד  לפריימריז 
בלשון  מכונה  זה  מסוג  מועמד  הספרדית.  למורשת 
בוטה 'ספרדי מחמד' )וכאלה, לצערי, מצויים בשטח(, 
משמש קישוט אלקטוראלי לרשימה ולא קורא תיגר 

על ההגמוניה התרבותית והדתית השלטת.

אף אחד בבית היהודי לא מעלה את השאלות: במה 
הייחודיות של מוטי  שונה אורלב מסלומינסקי? מה 
יוגב, אבי וורצמן והלל הורוביץ, לעומת אנשי האיחוד 
הלאומי? מה ההבדל בין אוהד שגיב לעמיעד טאוב? 
וכד'. אך כשדנים במועמדות של ספרדי, משום מה עולה 
השאלה, מי אמור לייצג מגזר זה, או שאולי הייצוג יגיע 
בכלל מבחוץ. עצוב מזה, כאשר המועמד הספרדי ניחן 
בתודעה של חגב, הוא מנסה להבליט את עצמו על 
חשבון מועמד ספרדי אחר, כי בתודעה החגבית שלו 

יש מקום רק לספרדי אחד ברשימה לכנסת. 

האיחוד  עם  משותפת  הליכה  על  לדבר  שניתן  כפי 
הלאומי, למרות שיש כבר ברשימת המפד"ל את וורצמן, 
יוגב והורוביץ, כך יש לשאוף להליכה משותפת עם הרב 
אמסלם, למרות שיש כבר ברשימת הבית היהודי את 

דנינו ואחרים.

רק אם נדע לומר בקול רם וצלול, שבעם ישראל בכלל 
ובציונות הדתית בפרט, מתקיימות זו לצד זו שתי מורשות 
כל הרואה עצמו  אזי,  ואשכנזית,  מפוארות, ספרדית 
אדם ולא חגב, ולא משנה מאיזה מוצא עדתי הוא מגיע, 
יתעקש לראות ברשימת הבית היהודי מועמדים, אשר 
משכילים לייצג בתוך המפלגה, בצורה נכוחה וגאה, את 
הרוח האמיתית ממנה הם באים, כי רק בהצבתם של 
מועמדים כאלה נוכל להחזיר את עם ישראל כולו, על 

גווניו השונים, אל הבית היהודי 

במשך עשרות שנים, גידלו כאן בארץ 
דורות של צעירים מבני עדות המזרח 

וצפון אפריקה, בתודעה של חגבים,
בעלי דימוי עצמי נמוך.

דו"ח
מצב תודעת החגבים

הרב ד"ר דורון דנינו - מרצה באוניברסיטת בר אילן וחבר ארגון רבני צהר



ארגון המורים הדתיים בישראל
לחבריי ב”בית היהודי - מפד”ל”

הנדון: תמיכה במועמדת הגב’ גילה פינקלשטיין לכנסת ה-19

לקראת הבחירות המקדימות, אני מתכבד להמליץ בחום רב על גב' גילה פינקלשטיין, כחברת כנסת בשלישיה 

הפותחת של רשימת "הבית היהודי – מפד"ל". 

כבעלת  התגלתה  ובמהלכה  ארוכה,  אינטנסיבית  תקופה  פינקלשטיין  גב'  עם  לעבוד  הזדמנות  לנו  הייתה 

כישורים רבים, מסירות עליונה ונכונות להשקיע ככל הנדרש, ואף מעבר לכך. 

במהלך השנים תרמה גילה רבות לארגון המורים הדתיים בישראל.  גילה הפכה לנציגה האותנטית של עשרות 

האינטלקטואליים  בכישוריה  הכריזמטית.  מנהיגתם  את  בה  הרואים  הממ"ד,  בחינוך  הוראה  עובדי  אלפי 

והאישיים, היא מצטיירת כדמות מרשימה, המתאימה לשוב ולייצגנו כראוי בבית המחוקקים. 

דמותה  על  לחמה  כולו,  הדתי-לאומי  הציבור  ואת  המורים  ציבור  את  נאמנה  ייצגה  ה-16  בכנסת  בכהונתה 

היהודית של המדינה, על מעמד האשה וזכויות הילד, מנעה סגירת מוסדות חינוך ממ"ד, דאגה ללקויי הלמידה 

ועוד ועוד.

הרווחה,  אגף  יו”ר  רבים:  מפתח  בתפקידי  שימשה  הדתיים,  המורים  בארגון  הרבות  עבודתה  שנות  במהלך 

מ”מ יו”ר העמותה לקידום ההוראה והחינוך בישראל, ובשנים האחרונות יו”ר מועצת ארגון המורים הדתיים 

בחום  עליה  וממליצים  רבות,  שנים  פעולה  בשיתוף  איתה  פועלים  הארץ  ברחבי  הסניפים  ראשי  בישראל. 

כנציגתם של המורים, בפועל והגמלאים, כמועמדת ראויה לשוב ולייצגם בכנסת ה-19.

גילה פינקלשטיין היא נכס אלקטוראלי ל”בית היהודי - מפד”ל”.

גד דיעי
יו”ר ארגון המורים הדתיים בישראל

גילה פינקלשטיין
מחנכת. מחוקקת. מנהיגה!

יו”ר סניף ירושליםסמט מוטייו”ר סיעת הגננות הדתיותרוט דליה

צפתסבן יעקבעכו - נהריהאטיאס יעקב

חדרהספיר זכריהתרבות תורניתביטון אביגדור

עפולהפרץ חביבבת יםבסול בלה

אילתפרץ יהודההרצליהבר גיורא נעמי

קרית שמונהפרץ עמרםחיפהברקאי אורי

איגוד מקצועיצאלון גבריאלהרכז ישיבות ואולפנות בנ”עגבע יעקב

ראשון לציוןצחייק אברהםקרית גתגואטה מיכל

גוש דןקופלד כרמלהחבר הנהלת הסתדרות המוריםגרינפלד אפרים                   

באר שבערחמים אורילוד - רמלהדדון שמעון

חולוןרייך זאבמזכיר אמ”דחגבי אברהם 

המכללות הדתיותרסלר יצחקהשרוןחדד יהודה 

טבריהשטאדלר רינהמנכ”ל הקרן לקידום מקצועיישי שלמה                               

נתניהשמחה שמואלדימונהלדני יששכר

רחובותשמעון גביתל אביבלוי מזל

נצרת תורג’מן מאיריו”ר אגף רווחת הפרטמרציאנו יעקב

אשדודתורג‘מן שמעוןפתח תקוהנהרי שושנה

יו”ר הסניפים:

בס"ד 

חשון תשע”ג | אוקטובר 2012

מחנכת מחוקקת   מנהיגה!

דו"ח
מצב
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השבוע דיברתי עם אורולוג מומחה, לגבי שאלה מורכבת, 
שהגיעה למכון בעניין ברית מילה. אורולוג זה נחשב 
לאחד המומחים בעולם, בתיקון בעיות שנוצרו בברית. 
בעקבות פרשת השבוע, גלשה השיחה לברית המילה 
לו קשה להירגע, כשאמרתי  של אברהם אבינו. היה 
לו, שכתוב שאברהם היה בן 99. הוא אמר לי שבימינו, 
כזה הוא דבר מאד מורכב, במיוחד  בגיל  ברית מילה 
בגלל תפקוד שאר מערכות כלי הדם. הוא שאל אותי, 
אם זה היה נס אצל אברהם? ואמרתי לו, שאברהם אכן 
חשש קצת )כפי שכתוב ברש"י ישן( אך אברהם עשה 
זאת בגבורה אופיינית. חז"ל מספרים, שאחרי שהקב"ה 
ציווה אותו על המילה, הוא התייעץ עם שלושת ידידיו, 
ענר, אשכול וממרא.)בראשית רבה מב,ח(. ולמה נקרא 
שמו ממרא? ר' עזריה בשם ר' יהודה בשם ר' סימון: 
שהמרה פנים באברהם; בשעה שאמר הקב"ה לאברהם 
למול, הלך ונמלך בשלושה אוהביו: אמר לו ענר: כבר 
 בן מאה שנה אתה, ואתה הולך ומצער את עצמך?!

עצמך  את  ומסיים  הולך  את  מה  אשכול:  לו  אמר 
שעמד  אלהיך,  ממרא:  לו  אמר  שונאיך?!  בין 
והדבר  וברעבון,  ובמלכים  האש  בכבשן  לך 
לו?! שומע  אתה  אין  למול  לך  שאמר   הזה 

אמר לו הקב"ה: אתה נתת לו עצה למול, חייך שאיני 
נגלה אליו לא בפלטין של ענר ולא בפלטין של אשכול 
אלא בפלטין שלך. הה"ד "וירא אליו ה' באלוני ממרא.

המאמינים,  גדול  אברהם,  כיצד  הנשאלת,  השאלה 
מתייעץ עם ידידיו, האם לעשות את המילה או לא? 

אם זה ציוויו של הקב"ה, למה צריך להתייעץ?
במהלך השנים שמעתי כל מיני הסברים, אך נראה לי, 

שהם לא מתאימים לגדול המאמינים.
נראה יותר, שאברהם בעצם העלה לדיון לא את עצם 
האם  אלא  הקב"ה,  של  ציווי  שהיא  המילה,  עשיית 
לפרסם זאת ברבים, כמו פרסום הברית של ישמעאל, 
או כיוון שזו מצווה של הקב"ה, אפשר לעשות אותה 
של  שחבריו  להניח,  מסתבר  מצומצם".  "במניין  גם 
אברהם הרגישו את הפחד הפנימי שלו. ענר שם דגש 
תיאר  הוא  זה.  פחד  להרחיב  וניסה  הגיל  נושא  על 
בפניו את הבדיחות של ליצני הדור, שירוצו בעקבות 
המילה בגיל זה. לעומתו, אשכול אמר לו, שצריך לקחת 
בחשבון מה העיתונות תכתוב על כך, והאם כדאי להרוס 
פעמי,  חד  במעשה  הטוב  והשם  החיים  מפעל  את 
מקסימום כדאי שתעשה את זה בשקט. ממרא, שהבין 
את המקום שתופסת הברית אצל אברהם אבינו, העיז 
לומר, שכדאי לעשות זאת בפרסום גדול, ואין לחשוש 
מהחברה, שאוהבת לעשות צחוק מכל מיני דברים. ומי 
שענה לאברהם בכבשן האש, הוא יהיה עם אברהם 

בסיכון הבריאותי של מילה בגיל זה. זו הסיבה, שנאמר 
בפרשתנו, שאברהם עשה את ברית המילה "בעצם היום 
הזה", דהיינו בשעות שכולם יראו ולא יאמרו "אם היינו 

רואים זאת היינו מונעים ממנו לעשות את הברית".
עוצמה יהודית כזאת מזכה בגילוי של הקב"ה בנחלת 
כאן  שהתבטאה  היפה,  היהודית  העוצמה  הממליץ. 
אצל אבינו אברהם, אולי הביאה לכך, שבמהלך הדורות 
מצוות המילה היא אחת המצוות, שעם ישראל מסר את 
נפשו עליה, ומובטח לנו, שכל מצווה שעם ישראל מוסר 
את נפשו עליה, נשמרת ונעשית לדורי דורות. אכן, גם 
אנשים הרחוקים מקיום תורה ומצוות, מקבלים עליהם 

את ברית המילה כמובן מאליו.

ידידיי הרבנים, המכהנים  לאחרונה, יצא לי לדבר עם 

בקהילות חשובות בגרמניה. הרב ירון אנגלמייר שליט"א 

אצלנו  שלמדו  שזכיתי  שליט"א,  אפל  אביחי  והרב 

מאבק  על  פרטים  מהם  שמעתי  שליחותם.  לקראת 

המילה בגרמניה. יחד עם זאת, שמעתי את התפעלותם 

מהגיבוי, שהם מקבלים מתוך הקהילה היהודית, ובמיוחד 

מהאנשים, שהנושאים הדתיים בד"כ לא בוערים בקרבם. 

זהו אות נוסף להשתרשותה העמוקה של ברית המילה 

בקרב עם ישראל.

זה מה שחשבתי על העניין. אבל כמו תמיד, אני שמח 

 pvpuah@gmail.com .לשמוע תשובות נפלאות מכם

דברים
עוצמה לדורותבעלמא

הרב מנחם בורשטין - ראש מכון פוע"ה

לפרטים: אור עציון ספרי איכות תורניים
המכון התורני ע”ש ר’ יצחק וחנה סטרולוביץ’

www.machon.oretzion.com   08-8502822 

אין לך את השפת אמת?
ניתן להשיג סטים:  

תורה    מועדים    ליקוטים    סט מורחב 13 כרכים

להתקדמות רצופה לאורך כל השנה:

מבצע להשלמת סטים 
של השפת אמת

חסר לך גלגל?

בודדים!לכרכים מיוחד מחיר  למכירה בהזדמנות!
בית דו משפחתי
ביישוב חשמונאים

)ליד מודיעין עילית(

300 מ”ר + גינה כ-200 מ”ר

לפרטים, ענבר:
054-7511710
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קורס אינטראקטיבי ומרתק הכולל לימוד עיוני ומעשי
הקורס מועבר ע"י רבנים מומחים מתעשיית המזון 

בהמלצת הרב אליקים לבנון והרב שמואל אליהו

בהשתתפות:
הרב משה כ"ץ, הרב יהודה עמיחי,
המעבדה לטפילים במזון של כושרות
ועוד...
העומדים בדרישות הקורס
יוגשו לבחינה מסכמת
לקבלת תעודת הסמכה
מאת הרבנות הראשית לישראל.

להרשמה!ימים אחרונים
5 מלגות

אחרונות!

ללמוד עם
מומחי

הכשרות
בארץ

ובעולם!

קורסים
חדשים

בירושלים,
תל אביב
ואשדוד

לפרטים והרשמה:
02-6569352

052-5802874
www.kosharot.co.il

מתאים גם
לכל הרוצה לדעת

כיצד לנהל
את ביתו כהלכה

עניין של הרגל
משה קלוגהפט - יועץ אסטרטגי ותקשורתי

נקודה
למחשבה

בשנה שעברה נערך ברשת ג' "מצעד שירי המחאה 
של ישראל". במקום הראשון זכה השיר "אין לי ארץ 
אחרת", שנכתב ע"י אהוד מנור בתקופת מחאת השמאל 
נגד מלחמת לבנון. למקום השני הגיע השיר "הביתה" 
מן  לחזור,  עת  "באה  המילים  עם  ארזי,  ירדנה  של 
ההרים משדות זרים", שנכתב כקריאה לצאת מלבנון. 
בין השירים שהיו בעשרת המקומות הראשונים, היה 
השיר "פרצופה של המדינה" של להקת תיסלם, על 
ללא  למלחמה  שיוצאים  המושחתים  הפוליטיקאים 
"כולם מדברים על שלום, אף אחד לא מדבר  סיבה, 
על צדק" של מוקי, "שיר לשלום" של להקת הנח"ל, 
לשלום",  שיר  שירו  להולכים...  "הניחו  המילים  עם 
ו"יהיה טוב" של דיויד ברוזה, עם השורות ההגיוניות 
על סאדאת "ואמרתי בוא נשלימה ונחיה כמו אחים, 
אז הוא אמר קדימה, רק תצאו מהשטחים. ויהיה טוב".

לא קשה לראות מה משותף לשירי המחאה הישראליים. 
הם בדרך כלל ידברו נגד המלחמות, הם תמיד ידברו 
עלינו, הנלחמים כי מתחשק לנו, ואף פעם לא ידברו על 
הסיבות למלחמה. הם לא יגידו מילה רעה על האויבים 
שלנו. הם יציגו את השלום מצד אחד, את אויבי השלום 
מצד שני, והשיר המסכן תקוע באמצע, שר "הצילו".

בשבוע שעבר יצא שיר חדש לזמר יזהר אשדות. יחסי 
ציבור לשירים הם מצרך לא פשוט בימינו. מעט שירים 
מושמעים, מעט מאד שירים נחרטים בראש. וכן, הם 
גם צריכים להיות שירים טובים כדי שישרדו עד מצעד 

הפזמונים הבא.
אבל יזהר אשדות שכלל את הטריק. שירי מלחמה כבר 
היו לנו, שירי שלום היו עוד יותר. כעת חייבים ללכת עוד 
צעד אחד קדימה. למחות נגד השלטון זה כבר פאסה. 
כותרת בעיתון לא תהיה מזה. אשדות החליט ללכת 
צעד אחד קדימה: הוא כתב שיר פשוט נגד החיילים, 
החיילים הרוצחים, חיילי צה"ל, כמובן. מתוך השיר: " הם 
לא איש, לא אישה, הם רק חפץ, רק צל ;ללמוד להרוג, 
זה עניין של הרגל .רק לנו, רק לנו, אדמת ישראל, ללמוד 
אכזריות, זה עניין של הרגל." ארובות השמים נפתחו. 
מבול של ראיונות בתקשורת נחת על יזהר המופתע. 
כבר שנים רבות מדי שלא התייחסו ליצירתו, ופתאום, 

הוא "זמר מחאה פוליטי". מי היה מאמין.
כלפי  ההאשמות  היה  לא  בתקשורת  הנושא  ולא, 
החיילים. התקשורת עסקה, איך לא, בהחלטה המפתיעה 
של גלי צה"ל, התחנה של החיילים, שלא להשמיע את 
השיר. "האם יש צנזורה ברדיו", "במקום שבו מצנזרים 
שירים יצנזרו אומנות", "יש להדיח את מפקד גלי צה"ל", 
אלה רק חלק מהקריאות, שהופנו בגלל ה'צנזורה' לשיר 
החיילים הרוצחים מתוך הרגל. נו באמת, איך תחנה 

צבאית לא מוכנה לשדר שיר כזה? 
לפני שנתיים, בזמן פרשיית הקרן החדשה ופרשיית ענת 
קם, שחרר עמיר בניון שיר מחאה נוקב נגד השמאל 
הקיצוני, "אני אחיך, אתה אויב, אתה שונא אותי אבל 
אני אוהב", שר בניון. זה הספיק כדי להפוך אותו לאויב 
העם. קריאות להחרימו, ראיונות תוקפניים בתקשורת, 
"האם אתה לא חושב שאתה מרשה לעצמך יותר מדי" 

שאל אותו המנחה בתוכנית החדשות בערוץ 2.
בגלי צה"ל, השיר מעולם  השיר מעולם לא הושמע 
לא הושמע ברדיו בכלל. השיר הגיע למיליון)!( צפיות 
והוא הצליח להעביר את  צנזורה,  אין  ב'יוטיוב', שם 
המסר, ובגדול. הבעיה הייתה, שעמיר בניון הוא היוצא 
מן הכלל שאינו מעיד על הכלל. וזאת כבר הבעיה שלנו.

שירי המחאה הישראליים מגיעים מצד אחד בלבד. 
התרבות הפופולארית הישראלית מגיעה מצד אחד 
את  נטשו  מזמן  כבר  הישראליות  האליטות  בלבד. 
השדה הדמוקרטי. בכנסת אין להם סיכוי, הימין שולט 
וישלוט, הימין מוביל דמוגרפית בפער הולך וגובר. אזי 
האליטות פנו אל השדות האלטרנטיביים כדי לבסס 
את מעמדן: אל האקדמיה - פרשיית אוניברסיטת בן 
גוריון, שהמרצים בה שותפים לקריאה לחרם על מדינת 
ישראל)!(, אל מערכת המשפט - ד"ש מדורית בייניש, 

וכמובן, אל התקשורת - אין צורך להסביר.
בשדה האקדמי פועלת שנים רבות תנועת "אם תרצו", 
בראשותו של רונן שובל, לעצירת השטף הפוסט ציוני 
השוטף את ההשכלה הגבוהה. מערכת המשפט עברה 

שהחלה  פעילות  בעקבות  פשוט.  לא  ניעור  השנה 
בכנסת, גם בשדה התקשורתי, הציבור הלאומי והדתי 

לאומי כבר לא טומן את מיקרופונו בצלחת.
כעת הגיע הזמן לקריאת כיוון גם בשדה התרבותי בכלל, 
ובשדה המוסיקלי בפרט. המוסיקה מעצבת תרבות, 
מחלחלת מסרים, מעבירה, באופן מודע ותת מודע, 
ע"י שיר אחד, עמדות, שלפעמים יש צורך בשנים של 

תעמולה כד להעבירן. 
אם אנחנו לא נהיה שם, הם יהיו שם. גם גיטרה היא 

נשק. קדימה, הסתער  

)משה קלוגהפט הוא מוסיקאי, חבר אקו"ם, כתב את השיר 
"התנערי", שמבצע עמיר בניון על משפחת פוגל הי"ד, את השיר 
"שיר ערש", שמבצעת נינט טייב על פעולת המרמרה, ועוד(.
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לזכרו של הרב אהוד ברזילי
במלאת שנה להסתלקותו של הרב אהוד ברזילי זצ"ל, יתקיים ערב 
בבית   20:30 בשעה  לך,  לך  הקרובה,  שבת  במוצאי  לזכרו,  מיוחד 
1, בהשתתפות הרב אוהד  נעמי שמר  רח'  גבעת שמואל,  המדרש 
ושליצקי. והרב אלישע  יוסי שרים   תירוש, הרב צבי קוסטינר, הרב 

עלייה להר הזיתים - ביום שני, י"ג מר-חשון. 
אזכרה מרכזית והכנסת ספר תורה לזכר הרב אהוד ברזילי - ביום שלישי, 
י"ד מר-חשון במצפה רמון: 16:00 - סיום כתיבת אותיות ספר התורה 

בבית משפחת ברזילי. 17:00 - תהלוכה עם ספר התורה
18:30 - אזכרה מרכזית בהיכל החדש של ישיבת "מדברה כעדן" 

במצפה רמון.  לפרטים: 7204734 - 052

מקצוע בכל  רלוונטי   - יהודה  צבי  הרב 
יהודה  צבי  הרב  על  ללמוד  אפשר  האם 
בשיעור לשון ובשיעור אזרחות? מסתבר שכן. 
החלטתו של מנהל החינוך הדתי, להקדיש 
את שנת תשע"ג לרב צבי יהודה הכהן קוק 
זצ"ל, תתבטא, מסתבר, לא רק בשיעורי מחנך. 
תלמידי א' עד י"ב ילמדו השנה על הרב צבי 
יהודה כמעט בכל שיעור, החל ממחשבת 
ישראל ועד אזרחות, היסטוריה, ואפילו לשון.  
נושאת  יוכרז על תחרות סיפורים  כן  כמו 
פרסים על הרב צבי יהודה בחינוך היסודי. 
התוכניות ייחשפו לראשונה בכנס, שיתקיים 

במכללת אורות ישראל, קמפוס רחובות, ביום ראשון השבוע, בנוכחות מעל 
400 מפקחים ואנשי חינוך. 

ידוע, שהנושא השנתי של החינוך  לרבים מתלמידי החינוך הדתי כבר 
החשובים  הרבנים  אחד  ומורשתו.  יהודה  צבי  הרב  הוא  השנה  הדתי 
בציונות הדתית ב- 100 השנים האחרונות. מה שהם לא ידעו הוא, שהם 
ייתקלו בשמו של הרב לא רק בשיעורי מחנך, אלא גם בשיעורי היסטוריה, 

אזרחות, ואפילו לשון. 
"בחרנו לשים דגש על כך, שלימוד דמותו של הרב יבוא לידי ביטוי במערך 
הלימודים הכולל. זאת משום שאנו מאמינים, כי הקודש יכול להיות רלוונטי 
גם בלימודי החול", מסביר ד"ר אברהם ליפשיץ, ראש מנהל החינוך הדתי 

ויוזם המהלך. 
לצורך כך, בכל תחום נכתבו מערכי שיעור רלוונטיים, ואלו 
ילמדו התלמידים  כך  הועברו למורים בכל רחבי הארץ. 
בשיעורי אזרחות על תכנית החלוקה וההצדקות לקיומה 
צבי  הרב  של  מבטו  מנקודת  גם  ישראל,  מדינת  של 
יהודה, ובשיעור לשון ילמדו על צירופי לשון, המופיעים 
בסיפורים שסיפרו מוקיריו של הרב צבי יהודה בספרי 

זיכרונות שונים.
"מורשתו של הרב צבי יהודה נוגעת במגוון רחב של 
תחומים", מסביר הרב פרופ' נריה גוטל, נשיא מכללת 
אורות ישראל ומתלמידיו של הרב צבי יהודה. "תנ"ך 
ואמונה - ידוע לכל, אך תחום ההלכה למשל, אולי 
פחות ידוע, אך הרצי"ה עסק בו רבות ואף הותיר 
אחריו כתבים חשובים; כך גם בכל הנוגע להיסטוריה 

ולאזרחות, אשר בעניינם התבטא הרב צבי יהודה רבות, ואפילו 
תחום הלשון, כדוגמה. הרב צבי יהודה התברך בסגנון כתיבה ייחודי, הוא 
גם ערך לא מעט כתבים )לא רק של הראי"ה(, ובהחלט נכון לתת על כך 
את הדעת. הוא הדין בתחום המדעים, אשר לגביו הייתה לו דעה מובהקת, 

גם אם מורכבת, ובנושא זה ארחיב בע"ה בכנס השבוע".
ביום  שיתקיים  בנושא,  בכנס  בכך.  הסתפקו  לא  הדתי  החינוך  במנהל 
ראשון בשבוע הבא במכללת אורות ישראל, יכריז מנהל החינוך הדתי על 
פתיחת תחרות סיפורים קצרים על הרב צבי יהודה ומורשתו, בין מאות 
אלפי תלמידי החינוך הדתי. הזוכים יזכו בפרסים, בפרסום סיפוריהם, ואף 

בהמחזה של הסיפור ע"י שחקנים.
 "בשנה האחרונה ערכנו תחרות סיפורים על הרב עוזיאל זצ"ל, שדמותו 
הייתה הנושא השנתי של החינוך הדתי בשנה שעברה, ונדהמנו מההיענות 
הגבוהה ומהכישרון והיצירתיות שגילו התלמידים. למעלה מ - 600 סיפורים 
מכל רחבי הארץ השתתפו בתחרות, ולשלב הגמר עלו 21 תלמידים. מצאנו 
שזו דרך מצויינת עבור התלמידים לביטוי עצמי, וכי דרך הסיפור הם מזדהים 

עם הדמות המדוברת ומתחברים אליה, מוסיף ד"ר אברהם ליפשיץ. 
ביום ראשון י"ב חשוון )28.10( יקיימו מנהל החינוך הדתי ומכללת אורות 
ישראל את הכנס המרכזי על מורשתו של הרב צבי יהודה, לכבוד שנת 
הרב צבי יהודה, שיקיים השנה החינוך הדתי בכל מוסדותיו. בכנס ייחשפו 
מכתבים לא מוכרים של הרצי"ה, וישתתפו בין השאר: הרב חיים דרוקמן, 
ד"ר אברהם ליפשיץ, ראש מנהל החינוך הדתי, הרב פרופ' נריה גוטל, נשיא 
מכללת אורות ישראל, הרב איתן איזמן, יו"ר רשת צביה, הרב יוסי בדיחי, 
נאמן ביתו של הרב צבי יהודה, הגב' אביטל שרנסקי, הרב יואל בן נון ועוד.

האירוע יתקיים במכללת אורות ישראל, קמפוס רחובות, בין השעות: 
15:45 - 19:15. הכנס מיועד לאנשי חינוך. לפרטים: 9331479 - 03

מדורת
השבט

מצב חירום: הזדמנות פז להכיר את יישובי בנימין
השבוע החל תרגיל העורף הגדול, "נקודת מפנה 6", ומועצה אזורית 
'מטה בנימין' מרעננת את כל תוכניות החירום. המועצה קבעה 
לעצמה יעדים, ובהם השלמת תוכניות המיגון ותוכניות הקליטה 
של אלפי מפונים ומתפנים, מאזורים אורבניים שנפגעו, ביישובי 
'מטה בנימין'. פרט לתרגול אירוע רעידת האדמה עצמו, המועצה 
מתרכזת בהקמת אתרי סיוע לנפגעים, וכוח נייד לסיוע לנפגעים 

במצב חירום.
אל"מ )במיל'( מוטי יוגב, סגן ראש מועצה אזורית 'מטה בנימין', 
וראש מטה מל"ח )משק לשעת חירום( בחירום, הגיש תוכנית 

מפורטת לקליטת מפונים מהמרכז, ביישובי מועצת מטה בנימין ובמוסדות הפנימייתיים שלה. 
תוכנית זו אף תורגלה עם השר להגנת העורף וראש הרשות לחירום לאומי ופיקוד העורף.

יוגב מציין בחיוך, שמועצת 'מטה בנימין' ערוכה לקלוט את תושבי המרכז והשפלה, וכי טוב 
היה להכין לכך מודל ולבצע סיורים מקדימים, על-מנת שתושבי המרכז יכירו את חבל ארץ 

בנימין ואת היישובים, אליהם יפונו במקרה חירום. ויפה שעה אחת קודם.

'מרחוק - פרקי אמונה במבחן משבר' /  הרב אריה הנדלר
 "להגיד בבוקר חסדך ואמונתך בלילות". בבוקר, כשהכל ברור 
ונהיר, קל להגיד את חסדו של הבורא. אולם, בלילה, כשהכל 
חשוך, אז נותר רק להאמין. זה הזמן לעבוד את ה' מתוך אמונה.
דומה, שאין בהיסטוריה של האנושות "חושך" גדול יותר, מאשר 
נוקבות באמונה,  תקופת השואה הנוראה, שמעלה שאלות 

שאלות שנותרות ללא מענה. 
שעלבים,  ישיבת  ראש  סגן  הנדלר,  אריה  הרב 
בני  ומי שבמשך שנים מוביל 
לגיא  ומבוגרים  נוער 
ההריגה בפולין, קיפל 
ספר  של  שעריו  בין 

זה מאות שיחות נפש, מלב אל לב, שנערכו עם בני 
הנעורים, סביב האתגר האמוני המתעורר במסעות 
אלו. "בספר אני דן במשמעות הקושי האמוני ובדרכי 
ההתמודדות עימו", כותב הרב הנדלר. "זו תפיסה אמונית, 
שהיא למעשה דו שיח אינסופי, בלתי מתמצה, מתמשך 

ומעמיק, במהלך כל החיים".
בספר אין תשובות לשאלות. הספר אינו מחפש תשובות, 
אלא אמונה. הוא בא להציג תפיסה אמונית ביחס להתמודדות 
עם שעות משבר, תפיסה אמונית, שיש בכוחה לתת כלים, 
דן בתפיסות האמונה השונות בכלל,  אך לא מענה.הספר 

פי  יצחק מברדיצ'ב, וביחס לשואה בפרט, על  לוי  ר'  והוגי דעות שונים:  גדולי החסידות 
www.shaalvim.co.il האדמו"ר מפיאסצנא, אלי ויזל, ועוד. ניתן לרכוש את הספר בכתובת

סדנאות לנהיגה נכונה
בשבועות הקרובים נקיים סדנאות לנהיגה/התנהגות נכונה, באמצעות סימולטור נהיגה, לציבור 
הדתי ברחבי הארץ, במסגרת ישובים, בתי כנסת, חוגי חזו"ן  וגרעינים תורניים, למבוגרים ולבני 
נוער. נלמד ונתרגל מצבי חירום, כגון: תאונות בצמתים, תאונות חזיתיות, תאונות הולכי רגל, 

תאונות הקשורות לנהיגה במהירות מופרזת, נהיגת חורף ועוד...
לפרטים והזמנות: אבי קנטרוביץ - 054-4836343 09-7745758

הסדנה מסובסדת חלקית ע"י קרן אביה.
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גילוידעת

בחודש אלול תשע"א התגייסו למשטרת ישראל, במסגרת פרויקט "מאמינים במשטרה", 
שמונה עשר צוערים, רובם בעלי משפחות עם ילדים. מדובר בפרויקט מיוחד, הפועל 
במכינה הקדם צבאית "אלישע", הנמצאת בסמוך ליישוב נווה צוף. הפרויקט בסיוע 
במשטרת  קצונה  לתפקידי  דתיים  שוטרים  שמכשיר  צבא",  אחרי  "תורה  עמותת 
לימודים בבית המדרש, שהוקם לצורך הפרויקט, על מנת  ישראל, תוך שילוב של 
ללוות את המתגייסים בתחום ההלכתי והרוחני לכל אורך המסלול. התוכנית מיועדת 
לבני הציונות הדתית, לאחר שירות צבאי, המעוניינים להשתלב בתפקידי מפתח 
במשטרה. מיד לאחר הגיוס, התקיימו לימודים של חודש בבית המדרש, וממנו יצאו 
הצוערים מחוזקים למסלול הכשרה בסיסי ראשוני, שנמשך כארבעה שבועות, בבית 
הספר לכושר מבצעי של המשטרה. לאחר מכן חזרו הצוערים ללימודים בבית המדרש, 
והתעמקו בסוגיות של הלכה, מוסר ואמונה, ומשם המשיכו במסלול ההכשרה בבית 

הספר ללימודי משטרה, הסמוך לקריית אתא.

לאחר סיום פרק ההכשרה, התפזרו הצוערים לעבודה בזוגות בתחנות המשטרה ברחבי 
הארץ, למשך כחצי שנה, בה שילבו עבודה בתחנות עם לימודים בבית המדרש. עם 
סיומה של תקופת ההכשרה והלימודים, בימים אלו ממש, משתלבים השוטרים בעבודה 

קבועה בתחנות המשטרה ברחבי הארץ. 

 במסגרת הלימודים בבית המדרש, וכחלק חשוב בעצם קיומו, נכתבו מאמרים הלכתיים 
ואמוניים, שמטרתם לברר את ההלכות והפתרונות למצבים שונים, בהם נתקל השוטר 

במהלך עבודתו במשטרה, בימי חול ובשבתות וחגים.

בטקס השתתפו הרב חיים דרוקמן, אל"מ )במיל'( מוטי יוגב, סגן ראש מועצת מטה 
בנימין, הקצונה הבכירה של המשטרה, מפקדי תחנות וקציני מטה, מייסד התוכנית, 
נחי אייל, מנכ"ל התוכנית, עו"ד אבינעם גואלמן, ראש המכינה, הרב יצחק ניסים, ראש 

בית המדרש, הרב רמי ברכיהו, 18 שוטרי התוכנית, ובני משפחותיהם. 

תהליך ההכשרה
השוטרים, שהינם בוגרי ישיבות ומכינות קדם צבאיות, יוצאי יחידות קרביות בצה"ל, 
עברו תהליך הכשרה של 13 חודשים, שכלל הכשרה משטרתית, ובמקביל, הכשרה 
רוחנית והלכתית, כל זה כהכנה להיותם שוטרים דתיים במשטרת ישראל, השואפים 

להנהיג את המערכת המשטרתית בשנים הבאות.

 מפקד מחלקת ההדרכה, דורון ידין, שיבח את השוטרים, השותפים לתוכנית: "אתם, 

בני המגזר הדתי לאומי ציוני, מייצגים אוכלוסייה איכותית 
ובעלת משקל סגולי עצום, ושילובכם במשטרה, כקבוצה 
וכיחידים, חשוב לנו מאוד. אתם, בוגרי מחזור א' של 

הפרויקט, מייצגים את עתידה של המשטרה". 

ראש בית המדרש, הרב רמי ברכיהו, אמר: "הגשמתם 
התהליכים  לאחד  שותפים  הבוגרים,  ואתם,  חלום, 

המשמעותיים, שעוברים על הציבור הדתי לאומי". 

הרב חיים דרוקמן, המלווה את הפרויקט מראשיתו, 
אמר כי הוא "נרגש מאוד לראות קבוצה של שוטרים 
דתיים, אנשים תורניים, שמגיעים לתפקיד עם הרבה 

אחריות ואמונה". 

עו"ד אבינעם גואלמן, מנכ"ל מכינת "אלישע", אמר: 
"אנו רואים בהצלחתו של פרויקט זה חשיבות אדירה 

לשילובם של בני הציונות הדתית בשורות משטרת ישראל, על ידי 
לקיחת חלק חשוב בעיצוב ובהנהגת מוסדות המדינה בעתיד." 

יוזם התוכנית, נחי אייל, הוסיף: "מדובר ביום היסטורי. החל מהיום, הציונות הדתית 
הינה חלק אינטגראלי מהמדינה ומוסדותיה, ומהיום, הציווי "שופטים ושוטרים תיתן 
לך" מקבל פן מעשי. אני משוכנע, שהאיכויות של בוגרי המכינות וישיבות ההסדר 

ישפיעו בעתיד גם על אופייה והתנהלותה של משטרת ישראל."

ראש אמ"ש במשטרה, ניצב ירון בארי, אמר: "בהכירי את בני הציונות הדתית, איכותם 
ועומקם, אנו שמחים על שילובם בתפקידי הליבה במשטרה. נמשיך להוביל ולהרחיב 
את מעגל המתגייסים מקרב בני הציונות הדתית במגוון תפקידים במחוזות וביחידות 

המשטרה". 

בוגר המחזור, יוסף יפרח, אמר: "ביום זה אנו ניצבים בסיום תקופה של יותר משנה, 
גדושה, עמוסה, ופורייה בלימודים, הכשרות ואימונים. לאחר תקופה כה ארוכה, זכינו 
והפנמנו את חשיבות עבודת המשטרה, ואת הסיבה שלשמה התגייסנו. אני קורא 
לצעירים בוגרי צבא להצטרף לתוכנית ולהשפיע יחד אתנו על עתידה של מדינת ישראל".

 הגיוס למחזור ב' מתחיל בקרוב, המעוניינים להתגייס יפנו  למשרדי הפרויקט, לקבלת 

פרטים נוספים: טל' 08-9241167 או פקס 08-9241053

מאמינים במשטרה ומשפיעים
 בטקס רב רושם שהתקיים השבוע במודיעין, חגגו בוגרי המחזור הראשון של פרויקט

'מאמינים במשטרה', הפועל במכינת אלישע, את סיום המסלול, לאחר כשנה וחודש 
של הכשרה משטרתית ולימודים בבית המדרש / אסף סלומה

 הגיוס למחזור ב' מתחיל בקרוב, המעוניינים להתגייס יפנו  למשרדי הפרויקט, לקבלת פרטים נוספים: טל' 08-9241167 או פקס 08-9241053

אזכרה ומעמד הכנסת ספר תורה לעילוי נשמתו הטהורה של רבנו

הרב אהוד ברזילי זצ”ל

לפרטים: 052-7204734

האזכרה והכנסת ספר התורה יערכו ביום שלישי, י”ד מר-חשוון במצפה רמון )שימו לב לשינוי התאריך(

16:00 סיום כתיבת אותיות ספר התורה בבית משפחת ברזילי
17:00 יציאת התהלוכה עם ספר התורה

18:30 אזכרה מרכזית בהיכל החדש של ישיבת “מדברה כעדן” במצפה רמון.
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הוריי יוצאי פולין, ניצלו מאימי השואה, נישאו ועלו רקע 
לארץ כמעפילים. נולדתי בירושלים בשנת תש"ח, 
לאחר חודשיים עברה משפחתי לשכונת אחוזה בחיפה. 
בני  בישיבת  ובהמשך  "כרמל"  היסודי  ספר  בבית  למדתי 
עקיבא נתניה. התגייסתי לגרעין הנח"ל "מגשימים מושבי", 
שהקים את היישוב "רמת מגשימים" ברמת הגולן. כחייל 
בסדיר, השתתפתי במלחמת ששת הימים, וכאיש מילואים, 

לחמתי בחזית הדרום במלחמת יום הכיפורים.
מגשימים  מרמת  עברנו  רעייתי,  לצילה  נישואיי  לאחר 
בעסק  ושיווק  בייצור  עסקתי  שם  ברק,  בבני  להתגורר 
משפחתי. בשנת תשל"ז עלינו ליישוב נווה צוף, שם אנו גרים 
עד היום. במהלך השנים נולדו ילדינו מוטי, אודי הי"ד, מיכל, 
ירון ומתן. במסגרת עבודתי הציבורית, שימשתי במשך 5 
שנים כמזכיר נווה צוף. את עבודתי באמנה, כמלווה יישובים, 

התחלתי לפני 18 שנה.

לאחר הקמת תנועת גוש אמונים, תנועת אמנה 
תנועת  את  להקים  הוחלט 
חדשים  יישובים  בפועל  להקים  כדי  אמנה,  ההתיישבות 
ולתת ליווי ועזרה ליישובים הקיימים. תפקיד התנועה היה 
ועודנו לאתר קרקעות, לפעול במוסדות השלטון כדי לאפשר 
הקמת יישובים חדשים, לגייס משפחות לגרעיני התיישבות, 
לצורך עלייה לאתר, שבו הוחלט להקים יישוב חדש. בהמשך, 
פיתוח  בנושאי  אותם  וללוות  להתפתח  ליישובים  לסייע 
יישובי  והניהול. התקבלתי לאמנה כרכז  הקהילה, הארגון 
מוא"ז שומרון, שם שימשתי בתפקיד כ 12- שנים. לפני 6 

שנים עברתי לשמש כרכז יישובי מועצה אזורית בנימין.

אמנה, נתונים  בתנועת  חברים  יישובים  כמאה 
משפחות  מאות  המונים  גדולים,  יישובים 
ויישובים קטנים )מאחזים(, המונים עשרות משפחות. אמנה 
שותפה, יחד עם המועצות האזוריות והמקומיות, החטיבה 
להתיישבות ומשרדי הממשלה, במאות פרויקטים של בנייה.
בבניית הקבע, אמנה הקימה  הייתה עצירה  בהן  בשנים, 
מאות מבנים יבילים חדשים, כדי לאפשר קליטת משפחות 
חדשות ביישובים. אמנה שותפה גם בפרויקטים בתחומי 

החקלאות, התיירות וניצול האנרגיה.
במלאכה,  השותפים  כל  בזכות  התרחבו  יו"ש  יישובי 
אולם בעיקר בזכות התושבים החלוצים עצמם, שהאמינו 
גם  ולהתיישב  לעלות  מוכנים  והיו  ה',  ובעזרת  בשליחות 
בתנאים קשים, כדי ליצור מציאות עכשווית, המאפשרת 
הבנייה  חברת  במסגרת  אמנה,  ושגשוג.  צמיחה  המשך 
"בתי אמנה", מבצעת בפועל את הגשמת מטרות התנועה 

בבנייה ופיתוח.

זמביש מנהל את אמנה מעל 20 שנה. אני זמביש 
יודע שהוא לא אוהב חשיפה  פומבית, ולכן 
אומר רק שזכיתי ללוות אותו במהלך השנים, בזמנים של 
התרוממות רוח בהקמת יישובים חדשים, וברגעים קשים 
לאחר פינוי גוש קטיף ויישובי צפון השומרון. הקמת יישוב 
זו חגיגה ופינוי יישוב זו עוגמת נפש. זמביש ניחן בראייה 
מפוקחת ובחושים מחודדים, המאפשרים לו לזהות בזמן 
אמת שינוי מגמות ציבוריות ופוליטיות, כדי להצעיד את 
אמנה ואת הישובים לאתגרים חדשים. כל מעשיו בשליחות 

הכלל ניחנים באמונה בצניעות, בחכמה ובכישרון רב.

צריך  להפריד כעס על זמביש ואמנה 
הדברים.  בין 
רוב תושבי יו"ש מעריכים את פועלו של זמביש ופועלה 
של אמנה בפעילות השוטפת, אולם בזמנים קשים של פינוי 
ישובים, המצב אחר. קשה לשפוט את האנשים, שזורקים 
אותם מביתם, ומפרקים את היישוב שהם בנו בעמל רב. 
כעסם ברור, ופעמים רבות הם מפנים את אותו לכתובת הלא 
נכונה. למרות כל המאמצים, שנעשו בידי זמביש ואחרים, 
כדי לשנות את פני הדברים, לא עלה בידם. המשימה של 

כולנו להפנות את הכוחות לבנייה מחודשת.

המחאה החברתית יצרה מחאה חברתית 
למרות  לנו,  גם  אתגר 
שלאורך השנים, חברת "בתי אמנה", יחד עם ועדי הישובים, 
מנסים למצוא פתרונות גם לבנייה לזוגות צעירים. רק בשנים 
שיש  היישובים,  הבינו  הקרקע,  מצוקת  בגלל  האחרונות, 
לאפשר גם בנייה רוויה, שמאפשרת בניית דירות בגדלים 
שונים במחירים שונים. ביישובים הגדולים צריך להבין, שזוג 
צעיר קונה דירה קטנה, ולאחר מספר שנים עובר לדירה 
את  מעודדת  אמנה  יכולתו.  ולפי  צורכו  לפי  יותר,  גדולה 
הזוגות הצעירים על ידי מתן הלוואות בפרויקט יח"ד, המיועד 

להרחבת הבית לצורך השכרה למשפחה צעירה חדשה.

אמנה משמשת, מתוקף תפקידה  ליווי יישובים 
למינוף  ככלי  התיישבותי,  כגוף 
היישובים. בחיי יישוב יש צורך בפיתוח מנהיגות מקומית 
לקידום  היישוב,  את  ומנהלת  אחריות  שלוקחת  נבחרת, 
ומתן שירות מיטבי לתושבים. אמנה מלווה את  היישוב 
מנהיגות היישובים ואת מזכיר היישוב בהבנת התהליכים. 
לצורך כך, אמנה מקיימת קורס למזכירים חדשים, כדי לתת 
להם את הכלים להתמודד עם האתגרים בניהול היישוב. 
גידול היישוב מחייב הכנת תוכניות מתאר. אמנה מסייעת 
בהכנת התוכניות, בתכנון אדריכלי, ובהכנה חברתית ונוהלית 
אוזן  גדול. אנחנו משמשים  ליישוב  במעבר מיישוב קטן 

קשבת לתושבים מול משרדי הממשלה השונים. 

נוף, צילום  אני מצלם שנים רבות, בעיקר תמונות 
וכמובן, תמונות משפחתיות. כשנכנסתי לעבוד 
באמנה, ראיתי שכמעט אין תיעוד של חומר ארכיוני, ומכיוון 
שהמצלמה הולכת איתי לכל מקום, צילמתי את אשר ראו 
עיניי: הרבה זריחות, לאחר לילות של העברת מבנים ליישובים 
חדשים, הרבה נופי בראשית, שהופכים ליישובים פורחים, 
פריצות דרכים בימים ובלילות, ומבנים ראשונים במקומות 
חדשים. לפני שנים לא רבות, לפני הצילום הדיגיטאלי, לא 
הרבו לצלם ולפתח תמונות, ולכן פונים אליי בחיפוש תמונות 
לי הרבה תמונות מיוחדות, כמו התמונה של  יש  ישנות. 
הטרקטור, שסוחב משאית עמוסה בקרוון במעלה הדרך 

מגיתית לאיתמר. 

המרכיב היבט חברתי  חדש,  יישוב  בהקמת 
העיקרי הוא ההון האנושי. ליישוב 
שמוקם עם הרכב אנושי מגוון ורציני, שמוכן לקחת אחריות, 
יש סיכוי גדול להתפתח בצורה הנכונה, ולכן יש משמעות 
רבה למעורבות של אמנה בהקמת גרעין ההתיישבות. אמנה 
מסייעת בפרסום, כדי לעזור ליישובים להגיע לקהל הרחב 

ולקלוט משפחות חדשות. 
יישובים  פניהם.  את  משנים  יישובים  השנים  לאורך 
ליישובים  זה, הופכים  זה את  קטנים, שבהם כולם הכירו 
גדולים, שבהם לא מכירים את התושבים החדשים. אמנה 
מסייעת ליישובים להיערך לשינויים אלו, כדי שהמשפחות 

החדשות יוכלו להתערות בהם.

אותנו הפיגוע באיתמר  שפקד  האסון, 
קודש  שבת  בערב 
כבד  ב', מלווה אותנו תמיד. האסון  ו' אדר  ויקרא  פרשת 
והאבדה גדולה מנשוא. אנו זוכרים תמיד את יקירינו, אודי, 
יחד עם  ולא נשכח אותם.  הי"ד,  והדס  יואב, אלעד  רותי, 
משפחת בן ישי, שמגדלת את נכדינו המשותפים, תמר, רועי 
וישי, ועם משפחתנו המורחבת, אנו משתדלים להמשיך 
לתפקד כפי שהיה לפני האסון, ומצליחים בכך בעזרת חברינו 

לעבודה, בני משפחה וחברים.
קשה לתאר את העוצמה, שאודי ורותי השאירו בכל מקום 
לזכר המשפחה מהווה  לכן הקמת "משכן אהוד"  גרו.  בו 
ואנו  נחמה פורתא. הרבה אנשים טובים עסקו במלאכה 
מודים לכולם, ובמיוחד לרבני הישיבה ותלמידיה, שמלווים 

אותנו לאורך כל הדרך.

ומאמין, אופטימיות זהירה  מקווה  אני 
ישראל  שממשלת 
ושומרון בשנים הקרובות.  יהודה  ריבונותה על  תחיל את 
למטרה  להגיע  כדי  להתאחד  צריך  לאומי  הדתי  הציבור 
זו. אמנה תצליח לשכנע את הממשלה להקצות  חשובה 
אתרים נוספים לבניית יישובים חדשים, ותגייס משפחות 
צעירות שיתחילו מבראשית ביישובים אלה. בעוד כעשור 
אוכלוסיית יו"ש תעבור את ה- 500,000 נפש, למרות כל 
יהוו  יו"ש  יישובי  בדרכנו.  להערים  שמנסים  המכשולים 
נוספים  יזמים  יצטרפו  מכך  וכתוצאה  נדל"נית,  השקעה 
לבנייה ביו"ש. אמנה תסייע לייצא את הצלחתה בהקמת 
בכל רחבי הארץ, בעזרת הבנים שנולדו  יישובים חדשים 

ביו"ש ומחפשים אתגרים חדשים.

ישבנו לשיחה אישית מרתקת 
יישובי  רכז  פוגל,  חיים  עם 
על  אמנה,  בתנועת  בנימין  
פעילות התנועה, הקמת גרעיני 
לזוגות  סיוע  ההתיישבות, 

הצעירים וליווי היישובים

לגרעיני  גיוס   > יישובים  ליווי 
 > ליישובים  סיוע   > התיישבות 
בשטח הנעשה  ותיעוד  צילום 
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גילוידעת

מי רוצה להיות גלויה
בייביסיטר? 

אסתר סילם-אלוש

הנכם  בכורתנו:  קיבלנו מכתב מהגננת של  ערב אחד 
מוזמנים לאסיפת הורים. שני בני הזוג מתבקשים להגיע. 
איזו התרגשות. אסיפת הורים. בתי עוד לא הגיעה לכתה 
א', וסוף סוף גם אני זוכה להגיע לאותו אירוע שיא שנקרא: 
)לא  המתרס  של  השני  בצד  ולהיות  הורים"  "אסיפת 
ואבא על  בצד שחוטף אח"כ מתקפת שאלות מאמא 
תפקודי(. בנוסף, מכיוון שמדובר בסה"כ בגן חובה, הייתי 
רגועה למדי. מה כבר יכולים לומר לי? שהיא לא ממש 
הראשונה בגן בשיעור יצירה? אז לא תהיה לי רמבראנדט 
בבית. מה יאמרו לי? שהיא מאחרת לגן? אני יודעת, וזו 

בכל מקרה אשמתי. 
בו  שגרה,  שבירת  לצורך  נחמד  בערב  מדובר  כלומר, 
ככל הנראה, אשמע עד כמה בתי נהדרת, כמה גרוע 

יכול להיות? 
אלא שהמוקש בא מכיוון בלתי צפוי, המוקש הוא: כיצד 
יוצאים שני בני זוג מהבית באותה שעה ביישוב קטן. כמובן, 
צריכים בייבי סיטר. אלא שעם בייבי סיטר, זה עניין של מזל. 

המטרה היא להשיג את הבייביסיטר האהובה על הילדים. 
הסיכויים: 10% לטובתי. שכן בייביסיטריות יושבות על הגיל 
הממוצע 16 במקרה הטוב. אם אתה מעוניין בבייביסיטר, 
שלא תוציא לך את החשק לצאת שוב מהבית, משום 
אליו  לסרט  גבוה מהתשלום  לה  שהתשלום ששילמת 
יצאת, הגיל הממוצע שלה עומד ככל הנראה על 14. ובכן, 
נראה שבגיל 14, קשה מאוד למצוא ילד פנוי לעבודה. 

בייביסיטר  לי, ללא צער,  "קבעתי עם חברה", מסבירה 
לי  בבני עקיבא", מסבירה  לי פעולה  "יש  א'.  בעדיפות 
בייביסיטר בעדיפות ב'. "אימא שלי לא מרשה לי", מסבירה 
לי השלישית )כאן כבר הייתי מוכנה להתפשר על שכנה 
בת 12(, ואצל כל אחת מהן אני לא מזהה אפילו טיפת 

אמפטיה לגורלי הקשה. 
צודק" כנראה לא  "הלקוח תמיד  מה לעשות? המושג 
אומר כלום לנערות בגיל הזה. הן לא רואות שום סיבה 
לוותר על ערב עם חברה לטובת רווח קל הכולל: 3 ילדים 

ישנים, חטיפים ופינוקים, וכל זה בתשלום. 

כן, גם אני הייתי פעם בת עשרה, זכור לי במעומעם. אבל 
כנראה בכל זאת שכחתי, שפעם חיי החברה שלנו נראו 
לנו חשובים הרבה יותר מכסף. בטח הרבה יותר מאמא 

שזקוקה לערב חופשי. 
לבסוף מצאתי שכנה מצפונית, שעזבה את ילדיה עם 
בעלה והתנדבה לשבת בביתנו וליהנות מערב בחברת 
ילדיי הישנים. וזה המקום לפנות בקריאה נואשת למאות 
אלפי בני הנוער, שכבשו את התואר בייביסיטר ברחבי 
ארצנו, אנחנו זקוקים לכם. באמת. בלעדיכם אין לנו 

סיכוי לצאת מהבית. 
אנא, אם אתם לא שוכבים בבית עם רגל מגובסת או עם 
חום גבוה, אנא שימו אותנו בעדיפות הבאה מייד אחרי: 
בו  למקום,  אחראים  להיות  תרצו  לא  הרי  מאוד.  חולה 
המבוגרים לא נהנו מערב שקט וניקוי ראש יותר משנה. 

זה מסוכן למשק הישראלי. בואו בשמחה.
זה המקום להודות לשכנתי הנהדרת, שהראתה לי באותו 

ערב, מהי נתינה ללא גבולות, בסתם יום של חול  

יוצאתמדעתה 
תודה לרפאל ושיר ארביב על הרעיון. ציירה: תיקי עדרי

ב- ז' חשוון 
מתחילין לשאול

אני 
מסכימה...

המדור מוקדש ל:  שרה הודיה קראווני וטל שררה; 
רבקה ימיני ורותם שנירר; שי-לי אייזנהיימר וניר יורב; 
תמר ואלישע דיין -חזוני; רבקי ברנובסקי ושילה וייס; כרם ומוריה ורטמן;
 שהתחתנו\מתחתנים השבוע.  ול: רינה סכר ומשה זנה; אלקנה חפץ ואביה 
שטרית; שי לוי ולבנת בן חמו; ורד מתוסוב וזיו זלצר; אריאל ותמר ארביב; 
ירדן הומינר ואיתי גוטמן; דויד נעים ושיראל כהן; אברהם ציון וייס ורינתיה 
חן רימון; עומר הווארד ושירה; תפארת רבקה ואזאנא ודוד הירשפלד; 
רחלי בן דוד ויצחק טסלר; שהתארסו בשבוע האחרון.  
ולכל אלו שעדיין מחפשים, בקרוב אצלכם!

השבוע הגיעו מארה"ב בן דודי ואשתו, לביקור ראשון 

בארץ. שניהם ילידי ארה"ב בשנות השלושים לחייהם, 

שלהם  ההתפעלות  בלבד.  מינימלית  היא  ויהדותם 

יהודים',  מלאה  'מדינה  של  ומההתנהלות  מהארץ, 

לדיון היה,  מחממת את הלב. אחד הנושאים שעלה 

כמובן, הבחירות בארה"ב, האם ולמי אני אצביע.  על 

ה'למי' יש לי תשובה ברורה: לכל נשיא שיפעל לטובת 

מדינת ישראל. אך לגבי תשובת 'האם', היססתי. אמנם 

קיבלתי טפסים להצבעה, כיוון שאני "אזרחית ארה"ב", 

אבל לא הרגשתי דחף מיוחד להצביע, ובלי יותר מדי 

מחשבה, שמתי את הטפסים בפח. 

למדינת  המשמעות  לאור  בבחירות,  הרב  העיסוק 

ישראל, עורר אצלי דיון מחודש, אם טעיתי או לא. מחד, 

אם אפשר להשפיע, מדוע לא לנצל את ההזדמנות? 

מאידך, הרי עכשיו אני גרה כאן, ומה בדיוק הקשר שלי 

למה שנעשה שם? האם גם אחרי ארבעים שנה אני 

מזהה את עצמי כ"אמריקאית", או כבר רוצה להיחשב 

"ישראלית" לכל דבר, למרות שלא נולדתי פה?

יחסם של עולים לארץ, לארצות המוצא שלהם, תמיד 

אווירה, משפחה  ילדות,  זיכרונות  ויהיה מורכב.  היה 

– לא נמחקים בקלות אצל עולים, הן מארצות רווחה 

והן מארצות מצוקה. האם ניתן בכלל למחוק את העבר, 

או שמא חובה על העולה 'לייבא' לארץ את הדברים 

הטובים, שניתן ליישם כאן לטובת פיתוח הארץ? 

בפרשת השבוע אנחנו פוגשים את העולים הראשונים 

לארץ: אברהם, שרי, ולוט. מאז ועד היום, אנחנו אומה 

ממצרים,  שעולים  ישראל  בני  חדשים":  "עולים  של 

עולי בבל אחרי שבעים שנות גלות, וגלי העלייה לאחר 

גלי  כל  אבינו,  לאברהם  בדומה  גלות.  שנות  אלפיים 

אביך".  ובית  מולדתך  "ארצך,  לעזוב  צריכים  העלייה 

אמנם רש"י טוען שהמלים "לך לך" באות להדגיש את 

הרמב"ן  אך  ארצה.  מהעלייה  אברהם  שיקבל  הטוב, 

מדגיש את הקושי הגדול לעזוב את משפחתו ו"אוהביו 

ורעיו", ועשה כן רק מפני אהבתו הגדולה לה'. הספורנו 

הייתה עדיפות להישארותו בחו"ל להפצת  כי  טוען, 

דווקא  זאת  שיעשה  רצה,  הקב"ה  אך  ה',  של  שמו 

ב"ארץ מוכנת להתבוננות ולעבודת האל יתברך". גם 

מכך ניתן ללמוד לימינו רבות.

אך האם אברהם שמר על קשר מסוים לנעשה בחרן? 
מחפש  הוא  לבנו  הכלה  את  חיובית:  היא  התשובה 
דווקא שם. את הבית היהודי הראשון מקימים זוג, שבו 
עלייה'. 'עשתה  עכשיו  שרק  'חוצניקית',  היא   הכלה 
אברהם כנראה לא היסס או חשש מתהליך של 'בירור' 
שעושה כל עולה לארץ, בירור המחייב אותו/ה לחשוב 
שהיו  והמנהגים  מהנימוסים  מאחור  להשאיר  מה 
אילו ידיעות  בחו"ל, ומה לקחת ו'לשתול' פה בארץ. 
מדעיות, לצד דעות וערכים מה'מולדת', אינם מתאימים 
ולקדם  להעשיר  יכולים  ואילו  בארץ,  החדשה  לדרך 

את החיים כאן. 

איפה גבול הקשר? מובן שאין תשובה חד משמעית 
זכה לנבואה בחו"ל,  זו. מהעובדה שאברהם  לשאלה 
הכוזרי(,  )ספר  ישראל"  ארץ  "בעבור  שנתנבא  כיוון 
ניתן ללמוד, שכל פעולה, המיטיבה עם ארץ ישראל 
או מקרבת את היהודים לארץ, ראויה לחיזוק גם אם 
היא 'קשורה לחו"ל'. עד הפעם הבאה, שיהיו בחירות 
להצביע  אם  ולהחליט,  לשקול  זמן  לי  יש  בארה"ב, 
ולהשפיע, ובינתיים, אנסה להמשיך בדרכו של אברהם 
אבינו, ב"התבוננות ועבודת האל" כאן בארץ ישראל  

מפרי
בין אברהם אבינו לבחירות ידיה

הרבנית נעמי שחור - רכזת ההתמחות לתנ"ך מכללת אורות ישראל אלקנה

גם לכם היו פדיחות בדייטים?  גם לכן נמאס לשמוע את השאלה איך יראה 
שולחן השבת שלכן,  ועוד יותר את התשובה של הצד השני? שלחו אלינו ל: 
gdaat@pisrael.com או ספרו לנו בפייסבוק פדיחות וסיפורים מצחיקים 
מדייטים, ואת הסיפורים הטובים ביותר נכניס לבועות בקומיקס.
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מאוד  בטיח,  או  באבן  החיצוניים  הקירות  את  לצפות  אם  ההחלטה, 
משמעותית. היא משפיעה על רמת האיטום מבחוץ, על רמת הבידוד 
מבפנים, וכמובן, על המראה החיצוני של הבית. אצלנו, בבתי אמנה, 

משתמשים בשני הסוגים. לכל אחד מהסוגים יש יתרונות וחסרונות:
צמודי  בבתים  מאוד  נפוץ  שליכט אקרילי צבעוני  טיח  שליכט:  טיח 
כפרי,  עד  ממודרני  סגנון,  ולבחור  לגוון  ניתן  מראה,  מבחינת  קרקע, 
השליכט  איכות  האחרונות  בשנים  השליכט.  ובגוון  בגימור  תלוי 
האקרילי עלתה, וכיום, ניתן לסמוך עליו, שבביצוע נכון, לפי מפרט, 
הבית.  קירות  תוך  אל  מים  חדירת  ומונע  שנים  לאורך  מחזיק  הוא 
כן  אם  אלא  מבודד,  לא  שהוא  הוא,  שלו  הבולטים  החסרונות  אחד 
משתמשים בטיח תרמי בעובי של לפחות 3 ס"מ, שמבודד את הבית 
יותר טוב מהשפעות האקלים החיצוני, מכיוון שמעורבבות בו חתיכות 
קטנות מקלקר או מחומרים אחרים, שיוצרים כיסי אוויר מבודדים, אך 
הוא יותר יקר. חשוב להקפיד בביצוע הטיח על כל השלבים הנדרשים, 
בין  ב"תפרים"  או  בפינות  כן,  וכמו 
רשת  או  סרגלים  לשים  יש  חומרים, 

למניעת חריצים והתפקעות של הטיח  לאורך הזמן.

חיפוי אבן: אצלנו, בבתי אמנה, מרבים להשתמש בסוג הזה. היתרונות 

הקלקר  בגלל  לבית,  שנוספת  הבידוד  יכולת  הם  הטיח  פני  על  שלו 

)תלוי בחתך הקיר( ובגלל הקיר, שלרוב יוצא יותר עבה מקיר סטנדרטי 

עם טיח. כמו כן, לאורך שנים, התחזוקה שלו, שהיא זולה יותר, ושימוש 

באבן איכותית בעלת תו תקן ומילוי כחילה )רובה בין השורות( בצורה 

היקרה  העלות  הם  חסרונותיו  רבות.  שנים  שיחזיק  קיר  ייתנו  טובה, 

יחסית לטיח, וכן נפח הקיר, שמשפיע על גודל הבית בברוטו. 

מבחינת סוגי אבן, ישנו מספר רב של אבנים: חשוב להקפיד על איכות 

האבן ובדיקתה מפני שחיקה, שבירה וחלחול, על ידי מכון מוסמך. יש 

לוודא, שתפיסת האבן לקיר מתואמת ומאושרת ע"י מהנדס ועומדת 

יסודית  בצורה  מבוצע  הכחילה  לוודא, שמילוי  חשוב  כן,  כמו  בתקן. 

הברזל  רשת  כן,  כמו  לקיר.  האבן  בין  מים  כניסת  למניעת  ועמוקה, 

שעליה תפוסה האבן, וכל הברזל, חייבים להיות מגלוונים נגד חלודה 

בכדי למנוע קורוזיה ופגיעה באבן.

אביעד בראון, אדריכל שותף | יעקובוביץ אדריכלים בע"מ 
w w w. a m a n a . c o . i l

מרכז  1-800-260-240 
מידע
אמנה

בבית פינה  שאלה: 
מה ההבדלים בין קיר מצופה אבן לקיר מצופה טיח?

תשובה:

עת
יד

לו
גי

נשמע שאת מרוצה מהקשר, למרות שלקח לך זמן 
לספר להורייך, בכל זאת הקשר לא לגמרי רגיל, ואת 
ודאי חשה בזה. יש משהו מושך וכייפי ביציאה עם 
בחור מבוגר, עם ניסיון, ותחושה שיש מישהו שיודע 
מאד  שונה  במקום  שניכם  זה,  עם  יחד  הדרך.  את 
בחיים. כדאי שתבדקי עם עצמך כמה את באמת 
וסביב  שסביבו  ל'הילה'  קשורה  או  אליו,  קשורה 
הקשר, הרי זה לא שגרתי לגמרי. חשוב לשתף אותו 
במה שאמרו הורייך, לשוחח אתו בגלוי על הקשר, 

רוצה  סתם  שהוא  או  רציני,  הוא  כמה  עד  לבדוק 
כייף. אם שניכם מעוניינים להמשיך, הרי הגיל לא 
באמת משנה, כי יש "זקנים" בני 20 ויש "צעירים" 
בני 30 ... אם אתם מסכימים שטוב לכם ביחד ורוצים 
-  המשימה שלכם  להמשיך בפיתוח של הזוגיות 
לבנות את הקשר ביניכם, עם כל הקשיים והמורכבות, 
עם הידיעה, שאת רק מתחילה את כל מה שהוא 
עבר לפני כמה שנים. חשוב שייתן לך את המרחב 
חשוב  שלך.  החברות  עם  הקשרים  את  להמשיך 

רוצה,  שאת  מקצוע  ללמוד  אפשרות  לך  שייתן 
כי  הורייך,  עם  טוב  בקשר  להיות  לך  שייתן  חשוב 
הם משמעותיים בחייך, חשוב שיכבד אותך, גם אם 
ההתמצאות שלך, הידיעות שלך והניסיון שלך, עדיין 

לא הגיעו לאלה שלו. 
כדאי  בטוב,  הראשונים  השלבים  את  עברתם  אם 
לתת לקשר זמן כדי לבנות אותו בצורה יציבה, כך 
שכל אחד יבין למה הוא נכנס ומה זה ידרוש ממנו 

עכשיו ובעתיד. בהצלחה!  

בימים אלו התחלתי שירות לאומי שנה שנייה, אני בת 19.6, לפני כמה חדשים פגשתי בחור מקסים בן 28 ומאז אנחנו יוצאים. בתחילה לא סיפרתי להוריי, לפני 
שבוע סיפרתי, ומאז הם 'חופרים' לי לסיים את הקשר. הם בלחץ שהוא 'זקן', נמצא במקום אחר בחיים, ובטוחים שהפערים בינינו גדולים מדי. הם מודאגים, שבגללו 
אנתק קשר עם החברות שלי, הצעירות, וכל החברה שלי תהיה מבוגרת. עד השיחה איתם הייתי רגועה, אבל מאז אני מודאגת, ואני בטוחה שזה מחלחל לקשר...

שאלה: 

תשובה: 

פער גילאים 
ד"ר חוה אנקור מאמנת אישית וזוגית, מומחית במצבי לחץ ומשבר חוותדעת

הכנס הארצי לדמותו של

הרב צבי יהודה
הכהן קוק זצ”ל

המעוניינים בפרטים יפנו למרכז הכנס: הרב צבי שינובר- 03-9331479

יום ראשון י”ב חשון 28.10.12 בשעה 16:00
מכללת “אורות ישראל” - קמפוס רחובות )מורשת יעקב לשעבר(

המשימה השנתית- דמות להזדהות

מכללת “אורות ישראל”
קמפוס רחובות

)“מורשת יעקב לשעבר”(

מינהל החינוך הדתי
בית חינוך כמשפחה
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גילוידעת

גילוילב

ער
לנו

ת 
בו

תַר
חיִד

בחסות רשת התרבות היהודית

פתרתם את החידה? 
זכיתם בפרס ללא הגרלה!

שלחו אלינו למייל dabrishir@neto.net.il את 
פתרון החידה. הראשון שיישלח את התשובה הנכונה 
יזכה בספר מתנה. הספר יישמר בעבור הזוכה בחנות 

דברי שיר בתחנה המרכזית ירושלים למשך שבוע.

גילוי  גליון  בנוסף, לאורך כל השבוע, כל מי שיגיע עם 
מחנויות  באחת  למוכר  החידה  פתרון  את  ויאמר  דעת 
 )60 )האצ"ל  גן  רמת   ,)8 )איכילוב  תקווה  פתח   - הרשת 
כל  על  הנחה  ב10%  יזכה  בירושלים,  המרכזית  ובתחנה 

קנייה! )מלבד גמרות.( 

השבוע הוא יום פטירתו של הרבי שלמל'ה 
בהמון  ישראל  עם  את  שזיכה  קרליבך, 
חוויה  איזו  מרגשים.  ושיעורים  שירים 
"שפכי  באוזניות  לשמוע  היא  עילאית 
כמים ליבך", ובד בבד ללמוד את שיחותיו 
המכילים  יצאו,  ספרים  הרבה  וסיפוריו. 
משנתו, אך התדעו ילדים מה שמו של 
ספר הסיפורים הראשון שהוציאו בשמו?

חידת השבוע

פתרון החידה מהשבוע שעבר: 

השם רופאך / הרב ארוש

משפחת שמאי מחיפה

הזוכה בשבוע שעבר:

חידה בחרוזים לשולחן השבת מאת מרדכי פרימן
 gdaat@pisrael.com :תשובות שלחו למייל

עד יום שלישי הקרוב 

פיצוחים

זה עונג שבת

עיינו נא בבקשה,
בתחילת הפרשה

"לך – לך ", זה שמה!
ומצאו בחכמה 

מן הסוף להתחלה –
איזו מילה,

שפירושה הוא כך: 
פשוט: קח!

תשובות מהשבוע שעבר

בפסוק האחרון של פרשת "בראשית" 
נאמר: "ונח מצא חן בעיני ה' ". "נח" - מן 

הסוף להתחלה: "חן ".

הזוכה: טליה משעל מגבעת שמואל

וע
שב

 ה
דת

חי

ילדיי היקרים
כשאני מתבונן אחורנית ורואה את 

החיבוק הגדול שלכם לאורך השנה, 

איני מוצא מילים בפי להודות לרבש"ע 

ולכם, על התמיכה של כל אחד 

מכם, בזמנים הקשים, שהלכו ורבו 

בשנה החולפת, כשברקע שנים של 

התמודדות קשה וארוכה עם מחלתה 

של אימא.

דעו לכם, שאחד ממקורות הכוח שלי 

להמשיך, לחיות, לפעול ולהתקדם, 

זה אתם, פועלכם, עזרתכם, ומעל 

לכל, כשאני רואה שאתם מתקדמים 

בחייכם הפרטיים, בלימודים, בעבודה, 

בגידול והרחבת המשפחה ובצמיחתכם 

האישית, כאנשים השואפים קדימה, 

ברוחניות ובגשמיות, שאינכם נותנים 

לעצמכם לעצור, לסגת, ליפול, 

אלא מוסיפים חיים בכם, בהרחבת 

משפחותיכם ובכל מעשיכם, כל זה 

מרחיב ומגדיל את כוחות הנפש שלי, 

ונותן לי כח להמשיך ולשאת את נטל 

המחלה של אימא על כתפיי.

תבורכו ותתברכו כל אחד מכם, בכל 

הטוב, אתם ובני ביתכם, בבריאות, 

בשמחה ובטוב לבב, לאורך ימים ושנים.

אוהבכם בכל אשר לו
אבא



שומרים על הביתמתאחדים 
 כדי לא לטשטש את זהותנו הדתית-לאומית
 כדי שהציונות הדתית לא תפורק ולא תמחק

 כדי שמפעלי החינוך של המפדל ישגשגו
 כדי שמוסדות התורה והישיבות יתרחבו

 כדי שתשלומי חינוך ילדינו יצומצמו באופן ניכר 
 כדי שההתיישבות היהודית בארץ ישראל תפרח

 כדי שהניסיון, האחריות והבגרות ינצחו!

מוביל ת’ענייניםאורלב
אורלב לראשות הבית היהודי - המפדל


